
 
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIX/2010 

z sesji Rady Gminy Świdwin 
odbytej w dniu 22 czerwca 2010 roku 
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Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                    
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdził qworum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

 
Powitał radnych,  sołtysów oraz gości: 
� Pana Roberta Rzeźnika – Komendanta Powiatowego Policji w Świdwinie 
� Pana Stanisława Tyszkiewicza – Kierownika Rejonowego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego  w Świdwinie 
� Pana Bogdana Korkosza –w/z Kierownika Biura Powiatowego Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
� Pana Piotra Fortunę – Administratora Agencji Nieruchomości Rolnych 

Jednostki Gospodarczej Zasobu w Świdwinie 
� Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy 
� Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 
� Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 
� Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
� Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego Urzędu Gminy 
� Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, Radnego Rady Powiatu 
� Pana Mieczysława Patyka – Radnego Rady Powiatu 
� Pana Sebastiana Basiejkę – Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia 
 
Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono.  
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Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie 
 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Lechocki przedstawił propozycję 
porządku obrad, który był podany w zaproszeniach na Sesję.  
 
W głosowaniu jawnym radni porządek obrad przyjęli jednogłośnie,                               
a przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie qworum 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Interpelacje radnych 
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy i Wójta Gminy            

z prac w okresie między sesjami 
6. „Czas dla Samorządów” 
7. Referat z okazji XX-lecia Samorządności 
8. Sytuacja w rolnictwie na terenie gminy 

� Informacja Kierownika Rejonowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 
� Informacja Kierownika Referatu Rolnego Urzędu Gminy 

9. D y s k u s j a 
10. Podjęcie uchwał 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
12. Wolne wnioski 
13. Z a k o ń c z e n i e 
 
Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 
 
 -     nie było    - 
 
Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY 

GMINY   i WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Halina Cybul – Komisja w okresie 
między sesjami przeprowadziła dwie kontrole. 
 
� wydatkowanych funduszy unijnych z PPWOW i innych w 2009 roku                     

i bieżące.  
� w zakresie działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej zgodnie                 

z ustawą 
Protokoły do wglądu w aktach Komisji Rewizyjnej. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych- 
Pani Daniela Bodnar – W dniu 25 maja 2010 roku członkowie komisji 
uczestniczyli w obchodach Dnia Działacza Kultury, które odbyły się w świetlicy 
wiejskiej w Rusinowie. 
Spotkanie miało następujący przebieg: 

1. Występy zespołów „Dąbrowiacy” i „Polne Maki” z Rusinowa połączone 
ze słodkim poczęstunkiem 

2. Sprawozdania przygotowane i zaprezentowane przez panie świetlicowe              
z działalności i osiągnięć poszczególnych świetlic wiejskich 

3. Wręczenie nagród i upominków dla członków zespołów artystycznych                   
i wyróżniających się w swej pracy pań świetlicowych 

 
Pani Bodnar jeszcze raz podziękowała opiekunce zespołów artystycznych Pani 
Marii Balcerek z Rusinowa za duży wkład pracy, pasję i zaangażowanie z jakim 
wykonuje swoją niełatwą pracę.  
 
W dniu 31 maja 2010 roku członkowie komisji zajmowali się nowelizacją 
Statutu Gminy. W posiedzeniu komisji uczestniczyli również członkowie 
Komisji Budżetowej.  
 
Pan Antoni Giluk – Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju 
Gospodarczego, Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej – Komisja                  
w okresie między sesjami spotkała się dwa razy 
 
Na pierwszym, wspólnie z Komisją Oświaty rozpatrywane były propozycje 
zmian w Statucie Gminy,  
Na drugim zapoznano się z funkcjonowaniem handlu, usług i przedsiębiorczości 
na terenie gminy – sprawozdanie złożyła Referent ds Ewidencji Działalności 
Gospodarczej Pani Lena Dębska. Komisja zaopiniowała również propozycję 
podziału środków z funduszy alkoholowych na 2010 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Pan Ryszard Pawlonka – w okresie 
międzysesyjnym Komisja odbyła dwa posiedzenia. Pierwsze dotyczyło ustalenia 
kolejności remontów dróg gminnych (w miarę posiadanych środków w budżecie 
gminy). Na drugim spotkaniu zapoznano się z sytuacją panującą                                  
w Ochotniczych Strażach Pożarnych na terenie gminy oraz opracowano 
Regulamin konkursu na „Najpiękniejszą zagrodę w gminie”. 
 
Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec – w okresie między sesjami działalność 
Urzędu koncentrowała się na: 
� trwają ostatnie prace i rozliczanie grantów w konkursach w ramach 

Programu Integracji Społecznej z komponentu Poakcesyjnego Programu 
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Wsparcia Obszarów Wiejskich (realizacja programu w latach 2008-2010 
środki przeznaczone są na realizowanie usług społecznych dla następujących 
grup: osoby starsze, dzieci i młodzież, rodziny). Rozliczenie do końca 
czerwca 2010 roku, 

 
� zakończono prace przy remoncie świetlic i placów zabaw w Cieszeniewie, 

Smardzku i Ząbrowie – rozliczenie finansowe z Urzędem Marszałkowskim 
do 25 czerwca br,  

 
� na 4 marca ogłoszono przetarg na lokal w Lekowie. Ze względu na brak 

chętnych ogłoszono drugi przetarg na 6 maja 2010 roku. Cena wywoławcza 
62.700 zł.  – nie było zainteresowania, nikt nie przystąpił do przetargu, 

 
� w miesiącu marcu przyjmowane były wnioski na zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego. Wydano 212 decyzji, w tym jedna 
odmownie oraz złożono zapotrzebowanie na dotacje do Wojewody 
Zachodniopomorskiego na kwotę 346.158,70 zł. Należność rolnikom 
wypłacono do końca maja, 

 
� 15 kwietnia podpisano umowę z Urzędem Marszałkowskim w ramach 

PROW na kanalizację i wodociągi w Krosinie, Lipcach, Łąkowie, Przymiarki 
i Świdwinek – zadanie na kwotę 5.664.727,00 zł. , dofinansowanie 
3.446.653,00 zł. W dniu 17 czerwca rozstrzygnięto przetarg,  

 
� na 22 lipca ogłoszono przetarg na sprzedaż trzech działek w miejscowości 

Świdwinek, 
 
� w dniu 11 czerwca 2010 roku przez teren gminy i nie tylko przeszła burza                  

z dużymi opadami deszczu i silnym wiatrem. Spowodowało to wiele 
uszkodzeń linii energetycznych przez wywrócone drzewa. Konsekwencją 
tego był brak wody w kilku miejscowościach. Burza wyrządziła również 
duże szkody w uprawach rolnych. Rolnicy składali do Urzędu wnioski                     
o oszacowanie strat, a na ich podstawie Wójt wystąpił do Wojewody                          
o powołanie Komisji do ich oszacowania. Działania te są niezbędne rolnikom 
do ubezpieczeń, banków i Agencji Nieruchomości Rolnych. 

 
� ponadto Urząd wykonywał wszystkie prace i zadania bieżące, między innymi 

przygotowania do wyborów prezydenckich i do spisu rolnego, 
 
� w zawiązku z powodzią na południu Polski Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej organizował i w dalszym ciągu organizuje pomoc dla powodzian 
– Gmina Gorzyce. I tutaj należą się podziękowania organizatorom, 
darczyńcom i sołtysom za zbiórkę i przechowywanie do chwili odbioru.  
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Ad.6. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW” 
 
Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak zgłosiła trzy wnioski:   
� wyraziła swoje niezadowolenie z przebiegu kampanii (zbiórki) pomocy dla 

powodzian. Mieszkańcy Lekowa zbierali dary żywnościowe w sklepie oraz 
zboże dla zwierząt – nikt nie przyjechał po odbiór. Wszystko jeszcze stoi, 

� źle zrobionej drogi między blokami – są dziury w których stoi woda – można 
je porównać do jeziora, 

� apeluje do Komendanta Policji o częstsze patrole. Przy sklepie młodzież 
urządziła sobie pijalnię, gdzie pod wpływem alkoholu zdewastowano 
(wyrwano) 50 % płytek. 

 
Sołtys Kluczkowa Pan Adam Kępa zwrócił się z prośbą,  aby zwrócić większą 
uwagę na pracowników skazanych przez Sąd odrabiających godziny na rzecz 
gminy. Zdaniem sołtysa odpisywanie godzin jest nie rzetelne.  
 
Pani Teresa Grabowska – sołtys Bystrzyny zwróciła uwagę na nieobkaszane 
rowy – drogi wyglądają jak tunele, a brak dobrej widoczności stanowi 
niebezpieczeństwo dla poruszających się pojazdów.  
                                          
Ad.7. REFERAT Z OKAZJI XX-LECIA SAMORZĄDNOŚCI 
 
Referat z okazji 20 rocznicy powstania Samorządu Terytorialnego przedstawiła 
Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska. 
Referat stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.8. SYTUACJA W ROLNICTWIE NA TERENIE GMINY 

� INFORMACJA KIEROWNIKA REJONOWEGO OŚRODKA 
DORADZTWA ROLNICZEGO 

� INFORMACJA KIEROWNIKA REFERATU ROLNEGO 
URZĘDU GMINY 

 
 Gmina Wiejska Świdwin obejmuje obszar 24.735 ha , jej podstawową 
funkcją gospodarczą jest rolnictwo. Użytki rolne zajmują powierzchnię 15.972 
ha co stanowi 64,6% ogółu powierzchni w tym: 
Grunty orne                          -13.403 ha (54,18%) 
Sady                                    - 40 ha         (0,16%) 
Łąki                                    – 1.309 ha     (5,29%) 
Pastwiska                            – 830 ha       (3,36%) 
Grunty rolne zabudowane  – 312 ha       (1,26%) 
Grunty pod stawami           – 10 ha        (0,04 %) 
Grunty pod rowami            – 68 ha         (0,27%) 
Lasy i grunty zadrzewione – 7.092        (28,67%) 
Pozostałe grunty                 – 1.671 ha     (0,27%) 
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    Na terenie Gminy gospodaruje 783 rolników indywidualnych oraz do 1 ha 
gruntów – 635  gospodarstwa. Średnia wielkość gospodarstwa rolnego                     
w województwie zachodniopomorskim wynosiła: 
2006 – 28,37 ha przy średniej krajowej -   9,57 ha 
2007 – 29,18 ha przy średniej krajowej -   9,91 ha 
2008 – 29,68 ha przy średniej krajowej - 10,02 ha 
2009 – 30,15 ha przy średniej krajowej - 10,15 ha 
Średnia gospodarstwa w gminie 13,07 ha  Największa średnia wielkość 
powierzchni gruntów rolnych w roku 2009 przypada na województwa 
zachodniopomorskie 30,15 ha oraz warmińsko-mazurskie 22,95 ha, lubuskie -
20,11 ha. Natomiast najmniejsza średnia wielkość gospodarstw rolnych była                 
w województwie małopolskim -3,80 ha, podkarpackim 4,46 ha, świętokrzyskim 
-5,39 ha. 
Na terenie gminy działalność prowadzą niżej wymienione Spółki                                 
i przedsiębiorstwa związane z rolnictwem: 

Nazwa Lokalizacja Pow. Ogółem w ha 
Pow. użytków rolnych 
w ha 

ŁĄK ROL Łąkowo 781 726 
SMAGRO Smardzko 1198 1117 
POL FARM  
upadłości 
likwidacyjnej 

Krosino 2834 
2702 ha przejęte i 

rozdysponowane przez 
ANR 

FERMAPOL Smardzko 146 97 
ROL HANSEN Rycerzewko 367 330 
PHILOCULTU
RA 

Lekowo 79 79 

ZĄBROWO Świdwin - Ząbrowo 26 9 
GOSP.B w  
upadłości 
likwidacyjnej 

Szczecin - 
Bierzwnica 

501 486 

SAS 
AGROPOL 

Biały Zdrój - Lipce 6,5 4,3 

AGRO SMART Rzęcino - Sława 93 90 

CARBO 
Zielona G. - 
Miłobrzegi 

5 1 

    
Powierzchnia zasiewów na terenie gminy w roku 2009 i 2010  oraz średnie 
plony (w roku 2010 przewidywane w gospodarce indywidualnej  przedstawiają  
się następując Przewidywane 
                2009    Plony          2010    Plony  
Różnica 
      ha           q                        ha        q         
2010/2009 
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pszenica jara                              250           28,0                 250                28,0     
+0 

 pszenica ozima                        210            31,0                 220             35,0       + 
10 

 Żyto                                          1230          26,0              1210             30,0        -
20 

 jęczmień jary                            1170          29,0              2150             30,0      
+980 

 jęczmień ozimy                        280         29,0               280               30,0        +0 

     Owies                                        1380          33,0              2700             33,0       
+1320 

 pszenżyto ozime                        180           24,0              180              25,0         
+0 

 pszenżyto jare                            150           23,0             150               24.0         
+0 

 zboża ogółem                         4850           29,0             7140             31,0    
+2290 

 ziemniaki                                    480           260,0             710             300,0    + 
230 

  
Jak z powyższego wynika średnia powierzchnia zbóż jest  o 2290  ha większa niż 

w roku 2009 . 

          Wczesną wiosną bieżącego roku to jest od 05 do 31  marca Agencja 
Nieruchomości Rolnych organizowała przetargi na dzierżawę gruntów po 
Spółce z o.o POLFARM w Krosinie o powierzchni 2.739,5377 ha  
Zdarzenie to wzbudziło ogromne zainteresowanie rolników  z terenu naszej 
gminy, jak i tych z terenów gmin sąsiednich.  
        Możliwość powiększenia areałów gospodarstw o ziemie wydzierżawione 
od ANR zdarza się bardzo rzadko w tak wielkiej skali jak ta, która miała miejsce  
w przypadku naszej gminy. 
        Rolnicy  z terenu gminy Świdwin skorzystali z niecodziennej okazji                    
i  wydzierżawili ogółem 1.721,8288 ha co stanowi 62,85 % gruntów 
przeznaczonych do przetargów. W większości podpisali już umowy dzierżawy 
(przeważnie na okres do końca września bieżącego roku, lub na 2 lata – 
wszystkie z możliwością przedłużenia na wniosek dzierżawcy!).  
Sytuacja na rynku zbóż 
              Duże zapasy powodują, że od początku 2010 r. ceny skupu zbóż 
utrzymują się na niskim poziomie. Według danych GUS, w lutym br. zboża 
podstawowe były o 9-13% tańsze niż przed rokiem. Średnia krajowa cena skupu 
pszenicy wynosiła 479 zł/t, a żyta 331 zł/t. 
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             W marcu 2010 r., pierwsze optymistyczne prognozy zbiorów dodatkowo 
wpłynęły na spadek cen zbóż. Według danych Zintegrowanego Systemu 
Rolniczej Informacji Rynkowej MRiRW, w dniach 22-28.03.2010 r. przeciętna 
cena skupu pszenicy konsumpcyjnej wynosiła 461 zł/t, a żyta konsumpcyjnego 
307 zł/t, tj. o 3-4% mniej niż miesiąc wcześniej. 

              Duża podaż zbóż na krajowych giełdach towarowych, przy małym 
zainteresowaniu zakupem, przyczyniła się do obniżek cen ziarna również                   
w obrocie giełdowym. W marcu br. transakcyjne ceny giełdowej sprzedaży 
pszenicy konsumpcyjnej kształtowały się na poziomie 465 zł/t, a żyta 
konsumpcyjnego 305 zł/t. 

Stan krajowych zapasów zbóż oszacowany został na 3,2 mln ton, wobec 2 mln 
ton przed rokiem. W tym czasie zapasy zbóż na rynku unijnym wynosiły 38,4 
mln ton, tj. o 53% więcej niż na początku poprzedniego sezonu.  

W 2009 r. zbiory zbóż były rekordowe i o 2,6 mln ton większe od 
szacowanego na sezon 2009/2010 krajowego zużycia. Według oceny GUS,                     
w 2009 r. zebrano 29,8 mln ton zbóż, tj. 7,8% więcej niż w bardzo dobrym 2008 
r. i o 11,5% więcej niż średnio w latach 2001-2005. Zbiory pszenicy wyniosły 
9,8 mln ton, a żyta 3,7 mln ton, tj. odpowiednio o 5,6% i o 7,7% więcej niż rok 
wcześniej. W wyniku spadku powierzchni uprawy kukurydzy, zbiory tego ziarna 
były o 7,5% mniejsze niż przed rokiem i przekroczyły poziom 1,7 mln ton. 
Wyższa produkcja przełożyła się na wzrost skupu. Według danych GUS,                    
w okresie 8 miesięcy bieżącego sezonu (lipiec 2009 r. - luty 2010 r.) skupiono 
5,6 mln ton zbóż podstawowych z mieszankami (w tym: 3,5 mln ton pszenicy               
i 0,9 mln ton żyta), tj. o ponad 19% więcej niż w porównywalnym okresie 
poprzedniego sezonu. 

Mała dochodowość produkcji zbóż nie będzie zachęcała do zwiększania 
areału ich uprawy w najbliższych sezonach. Pomimo dopisania ziarna zbóż na 
listę produktów roślinnych uznawanych za biomasę (rozporządzenie Ministra 
Gospodarki z 23 lutego 2010 r.), zboża mogą być wypierane przez uprawę 
innych roślin energetycznych, zwłaszcza rzepaku. Prawdopodobnie zmieniać się 
będzie również gatunkowa struktura produkcji zbóż. Z uwagi na ograniczenie od 
sezonu 2010/2011 zakresu interwencji do pszenicy, powierzchnia uprawy tego 
gatunku może wzrosnąć, a jęczmienia ulec obniżeniu 

W nadchodzącym sezonie (2010/2011) przewiduje się niewielki spadek 
globalnej produkcji zbóż. Według oceny Komisji Europejskiej również w UE 
zbiory zbóż w 2010 r. ulegną niewielkiemu obniżeniu. Spowodowane to będzie 
głównie zmniejszeniem areału uprawy. Przewiduje się, że całkowita 
powierzchnia zasiewów w UE-27 obniży się o 1,2%, a jedynie w przypadku 
pszenicy może wzrosnąć o 1,1%. Jednak przewidywane zbiory ponownie będą 
większe od zapotrzebowania. Komisja Europejska ocenia, że unijne zbiory zbóż 
w 2010 r. ukształtują się na poziomie 291,7 mln ton, tj. o ok. 1% niższym niż               
w 2009 r. 
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Z listopadowej oceny GUS wynika, że w Polsce pod zbiory 2010 r. zasiano 
blisko 4,9 mln ha zbóż ozimych, tj. o ok. 80 tys. ha więcej niż rok wcześniej. 
Stan zasiewów zbóż przed wejściem w stan zimowego spoczynku, tak jak przed 
rokiem, został oceniony na 3,6-3,8 stopnia kwalifikacyjnego. Sprzyjające 
warunki agrometeorologiczne dla rozwoju roślin, zarówno jesienią jak i zimą, 
skłaniają do optymistycznej oceny poziomu tegorocznych zbiorów zbóż. Jednak 
wobec niskich cen zbóż ograniczeniu mogą ulec nakłady na środki produkcji (w 
tym na środki plonotwórcze). Zmniejszyć się może także powierzchnia 
zasiewów zbóż jarych. Zakładając przeciętne warunki agrometeorologiczne 
przewiduje się, że zbiory zbóż w 2010 r. mogą ukształtować się na poziomie ok. 
27 mln ton, tj. zbliżonym do średniej z lat 2005-2009 (26,7 mln ton). 

Aktualnie  sytuacja w rolnictwie nie jest zbyt ciekawa. Długa i mroźna 
zima spowodowała znaczące ubytki i osłabienie ozimin, a także bardzo późne 
wejście rolników w pola wiosną. Pierwsze dwa kwartały bieżącego roku były 
obfite w opady, co spowodowało wiele szkód fizycznych w uprawach jak                    
i znacząco wraz z niskimi temperaturami ograniczyło wzrost roślin.                        
Na szczęście długoterminowe prognozy przewidują, ze sytuacja zmieni się na 
bardziej korzystną poprzez dłuższe okresy o dogodnej amplitudzie temperatur 
jak i niezbyt dużym opadom. Ale w dniu 11 czerwca br.  na części naszej Gminy 
przeszła nawałnica z bardzo obfitym deszczem, gradobiciem i wichurą, która 
spowodowała olbrzymie straty w niektórych gospodarstwach.  

 Dlatego w dniu 16 czerwca na wniosek rolników p. Wójt  wystąpił do 
Wojewody Zachodniopomorskiego o powołanie komisji  celem wyszacowania 
strat powstałych w uprawach rolnych  Największe straty w uprawach ponieśli 
rolnicy sołectwa Kluczkowo na gruntach w obrębie PGR Bierzwnica.  
  Pan Wojewoda powołuje komisję w wyniku niekorzystnych zjawisk 
atmosferycznych gdzie  klęską żywiołową musi być dotknięty pewien obszar 
/najmniej sołectwo/ na którym znajdują się poszkodowane gospodarstwa                    
w rozmiarach stanowiących zagrożenie dalszego ich funkcjonowania.   Protokół 
z szacowania strat klęskowych może być wykorzystany w celu uzyskania 
wsparcia w postaci: 

-przesunięcia terminu składania wniosków obszarowych na skutek działania siły 
wyższej lub nadzwyczajnej okoliczności, 

-odroczenia lub zwolnienia z czynszu dzierżawnego -Agencja Nieruchomości 
Rolnych  

-dopłaty do materiału siewnego   (z Agencja Rynku Rolnego 

-odraczanie terminu płatności składek i rozkładania ich na dogodne raty                      
( KRUS  

-odroczenia lub zwolnienia z podatku gruntowego -Samorządy lokalne.   

       Jak duży wpływ na efekty pracy rolnika mają warunki atmosferyczne 
wiedzą to tylko sami rolnicy. W pewnym stopniu ryzyko strat można 
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zminimalizować – ubezpieczając plantacje od niektórych nieprzewidzianych 
strat i kataklizmów.  

     W roku 2010 w dniach od 8 września do 31 października odbędzie się 
powszechny spis rolny. Jest to pierwszy taki spis od przystąpienia Polski do Unii 
Europejskiej.  Poprzedni spis rolny odbył się w 2002 roku. Od tego czasu                   
w rolnictwie nastąpiły znaczące zmiany między innymi objęcie Polski Wspólna 
Polityka Rolną. Zakłada się uzyskanie informacji m.in. dotyczących 
charakterystyki gospodarstwa rolnego, powierzchni gruntów, zasiewów 
liczebności i struktury pogłowia zwierząt gospodarskich, liczbę ciągników                  
i  innych maszyn rolniczych , zużycie nawozów , strukturę dochodów 
gospodarstwa rolnego i korzystanie z programów wsparcia dla rolnictwa. Dane 
o rolnictwie będą pozyskiwane w formie elektronicznej a nie jak dotychczas 
papierowej.  

 Rolnicy z terenu naszej Gminy w miesiącu maju  uzyskali zwrot podatku 
akcyzowego  zawartego w cenie oleju napędowego za I okres 2010 roku                    
w wysokości -339.371,27 złotych.  Przypominamy, że drugi termin składania 
wniosków będzie  

od 1do 30 września 2010 roku. Rolnicy, którzy posiadają faktury VAT                                    
(od 1 marca 2010 do 31 sierpnia 2010r) na zakup oleju napędowego winni taki 
wniosek złożyć. Są to wnioski nieskomplikowane i  bardzo proste                              
w wypełnieniu.  

Korzystając z możliwości przekazania informacji, chcę Państwa 
poinformować, że na dzień 22 lipca br.  ogłoszone są przetargi na 3 działki 
budowlane położone w obrębie Świdwinek.  Natomiast na dzień 24 czerwca 
br ogłoszony jest już III przetarg na lokal mieszkalny w Lekowie. Cena 
wywoławcza za 4 pokoje  kuchnia, łazienka  wynosi 62.700 złotych.  

Sądzę, że starałam się przekazać Państwu najważniejsze informacje 
dotyczące rolnictwa w skondensowanej formie, aby można było ich przekazać 
dla mieszkańców naszych wsi. Przy gospodarce wolnorynkowej gmina jako 
organ samorządowy ma niewielki wpływ na poziom produkcji rolnej. Do 
współpracy z gospodarstwami rolnymi powołane zostały instytucje takie jak 
ODR, ARiMR, ARR .  

Kierownik Rejonowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego Pan Stanisław 
Tyszkiewicz w uzupełnieniu referatu Pani Miodowskiej dodał, że mamy 
specyficzny rok – groźna, śnieżna zima, nawałnice, gradobicia, co spowodowało 
duże straty. Wojewoda na wniosek Wójtów powołał gminne i powiatowe 
Komisje, które będą szacowały szkody. ODR czeka na wnioski rolników.   

Pan Tyszkiewicz za pośrednictwem radnych i sołtysów apelował do rolników, 
aby ubezpieczali swoje plantacje.  

Poinformował również o: 



 11 

� na naszych terenach pojawiły się nowe struktury zasiewów, takie jak: gryka, 
kukurydza, dużo więcej ziemniaków 

� modernizuje się coraz więcej gospodarstw wiejskich 

� odbyło się kilkanaście szkoleń dla rolników i cieszyły się dużym 
zainteresowaniem – 30 czerwca odbędzie się kolejne w miejscowości 
Trzeblina za Pyrzycami, gdzie zaprezentowane będą poletka doświadczalne z 
uprawami wszystkich zbóż 

� odbędzie się wystawa Agropomeranii w Barzkowicach 

� odbędzie się konkurs „Agroliga – bezpieczne gospodarstwo” 

� 14 lipca odbędzie się spotkanie przedżniwne z rolnikami na temat skupu 
zbóż  

 

Ad.9. D Y S K U S J A 
 

  -     nie było     - 

 

Ad.10. PODJĘCIE UCHWAŁ 
 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła pięć projektów uchwał, 
które radni podjęli w formie: 

- uchwały Nr XXIX/216/2010 - w sprawie dokonania zmian w uchwale 
budżetowej na 2010 rok 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- uchwały Nr XXIX/217/2010 - w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
gminie Gorzyce 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- uchwały Nr XXIX/218/2010 - w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. 
Władysława Broniewskiego w Świdwinie 
(12 radnych głosowało za podjęciem 
uchwały, 1 radny przeciw, 1 radny wstrzymał 
się od głosu) 

- uchwały Nr XXIX/219/2010 - w sprawie dokonania zmian w budżecie 
gminy na 2010 rok 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- uchwały Nr XXIX/220/2010 - w sprawie zakresu i formy informacji                       
o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Świdwin za pierwsze półrocze 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 
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Kolejne cztery projekty uchwał przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Halina 
Czajkowska, które radni podjęli w formie: 

 

- uchwały Nr XXIX/221/2010 - w sprawie nabycia działki nr 6/19                              
o powierzchni 0,0801 ha Kw 25073                         
w obrębie 0042 SMARDZKO 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- uchwały Nr XXIX/222/2010 - w sprawie nabycia działki nr 13/5                           
o powierzchni 0,0109 Kw 36428 w obrębie 
0028 OSOWO 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- uchwały Nr XXIX/223/2010 - w sprawie nabycia zabudowanej działki nr 85/61 
o powierzchni 0,2708 ha KW 33261 w obrębie 
0034 KROSINO 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- uchwały Nr XXIX/224/2010 - w sprawie przystąpienia Gminy Świdwin do 
Stowarzyszenia pod nazwą Zachodniopomorska 
Sieć Teleinformatyczna” 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
 

Interpelacji nie było - odpowiedzi na zadane pytania udzielił Wójt Gminy Pan 
Zdzisław Pawelec. 

Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak zgłosiła trzy wnioski: 

� źle zrobiona droga między blokami -  wejdziemy w kontakt z Panem 
Paprockim i położymy płyty 

� Strażnik Gminy otrzyma polecenie częstszych patroli wspólnie z Policją  do 
miejscowości Lekowa 

� sprawę odbioru darów dla powodzian wyjaśniła Kierownik GOPS Pani 
Kazimiera Seżysko. Problem polega na załatwieniu transportu. Nie ma 
chętnych, aby dostarczyć dary za darmo. Transport powinien być pełen, to 
jest około 19 ton i kosztuje w granicach 2 tys.zł. Jeden pojechał do Bielic – 
mamy na to dokument, to jest protokół odbioru. 

 

Pani Teresa Grabowska podniosła temat obkaszania dróg – będziemy 
rozmawiali w tej sprawie z Rejonem Dróg. 

Ad.12. WOLNE WNIOSKI 
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Kierownik Referatu Oświaty Pan Sebastian Basiejko poinformował, że w dniu 
21 sierpnia w Krosinie odbędzie Turniej o szablę Wójta. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska poinformowała, że w dniach od 8 
września do końca Października przeprowadzony będzie spis rolny.  W skład 
Biura spisowego naszej gminy powołani zostali: Pani Halina Czajkowska, Pani 
Krystyna Miodowska i Pani Magdalena Szczepaniak. 

Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E 
 

Kończąc obrady XXIX/2010 Sesji Rady Gminy Przewodniczący Pan 
Kazimierz Lechocki podziękował za uczestnictwo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała                                                      Zastępca Przewodniczącego  
                                                                                          Rady Gminy 
Wiesława Żmudzińska 
                                                                                    Krzysztof Kaszuba 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


